
Protokół nr 26/2012 
posiedzenia Komisji Finansowo – BudŜetowej Rady Miejskiej w Suwałkach, 

odbytego w dniu 18 października 2012 roku w godz. od 1600 do 1700 
w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach.  

 
Obecni członkowie Komisji:  

1. Zdzisław Przełomiec – przewodniczący, 
2. Zdzisław Koncewicz – wiceprzewodniczący, 
3. Zbigniew De – Mezer, 
4. Włodzimierz Marczewski, 
5. Agnieszka Rzatkowska 
6. Andrzej Turowski,  
7. Tadeusz Zamaro.  

 

W posiedzeniu udział wzięli:  
1. Czesław Renkiewicz   – Prezydent Miasta Suwałk, 
2. Marek Buczyński   – Zastępca Prezydenta Miasta,  
3. Łukasz Kurzyna  – Zastępca Prezydenta Miasta,  
4. Wiesław Stelmach   – Skarbnik Miasta,  
5. Sławomir Sieczkowski  – Naczelnik Wydz. „FN”, 
6. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydz. „AGP”.  

 

Lista obecności – stanowi załącznik nr 1.  
 

Posiedzeniu przewodniczył Zdzisław Przełomiec. Powitał zebranych i zapytał o uwagi 
do zaproponowanego wraz z materiałami porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag i przyjęli 
następujący porządek:  

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu nr 25/2012 posiedzenia Komisji Finansowo-BudŜetowej Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 września 2012 r. 

2. Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy 
autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 
Suwałki. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą 
jest Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia 
stawki opłat za korzystanie z tych przystanków.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji  
na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu osiedla Powstańców Wielkopolskich i Hańcza części 
południowej w Suwałkach.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 r.  

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2012-2025.  

8. Wolne wnioski. 



Ad pkt. 1  
Przyjecie protokołu nr 25/2012 posiedzenia Komisji Finansowo – BudŜetowej Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 września 2012 r.  
 

Zdzisław Przełomiec poinformował, Ŝe protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji 
Finansowo – BudŜetowej został sporządzony i zapytał radnych o ewentualne uwagi  
i wnioski. Zebrani nie zgłosili zastrzeŜeń, wobec czego stwierdził, Ŝe protokół został przyjęty 
przez Komisję. Poinformował równieŜ, iŜ protokół jest do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.  
 
 
Ad pkt. 2  
Zaopiniowanie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za przejazdy 
autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 
Suwałki.  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 

Czesław Renkiewicz i Łukasz Kurzyna zreferowali projekt uchwały. 
 

Zdzisław Przełomiec zapytał czy optymalizacja przejazdów z wykorzystaniem nowej sieci 
komunikacyjnej przekłada się na zmniejszenie kosztów. 
 
Łukasz Kurzyna zmiana siatki połączeń miasta wynikała z konieczności zmniejszenia 
kosztów funkcjonowania całej komunikacji. Nie została zmniejszona liczba wozokilometrów, 
tylko nastąpiło usprawnienie systemu komunikacji.  
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0 radnych, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 

 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  
w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk 
oraz na terenie gminy Suwałki.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 3  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 
przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą  
jest Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki 
opłat za korzystanie z tych przystanków.  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania. 
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0 radnych, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 

 



 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  
w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem 
albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia 
stawki opłat za korzystanie z tych przystanków.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 4  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  
do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki.  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 

Czesław Renkiewicz Prezydent Miasta Suwałk nadmienił, Ŝe nie jest to nowa kwestia, 
punkt ten stanowi jeden z załoŜeń programu wyborczego Pana Prezydenta. Stwierdził 
potrzebę przydzielania dotacji na prace remontowe zabytków aby poprawić estetykę miasta. 
Mieszkańców posiadających owe nieruchomości nie stać na przeprowadzenie remontów. 
Dzięki pomocy miasta niektórzy właściciele nieruchomości zdecydują się na wykonanie 
renowacji zabytkowych kamienic. 
 
Zdzisław Przełomiec zapytał o pierwszą propozycję kwoty przeznaczonej na te prace  
w budŜecie na 2013 rok. 
 
Czesław Renkiewicz trwają analizy i obliczenia budŜetu na 2013 rok, takŜe konkretna suma 
nie jest jeszcze znana. 

 
Tadeusza Zamaro stwierdził, Ŝe intencja projektu uchwały jest dobra, ale w przedstawianym 
programie niektóre aspekty są zapisane nieprecyzyjnie. Te nieruchomości były sprzedawane 
za 50% ceny, poniewaŜ sa to zabytki wymagające remontu. ZałoŜenie było takie, Ŝe 
właściciele owych nieruchomości mieli przeznaczyć drugą połowę wartości kamienicy na jej 
renowacje. JeŜeli dzisiaj takiemu nabywcy dołoŜy się 50% na remont, to wynika z tego, Ŝe ten 
nabywca wyłoŜy 25% ceny. W projekcie uchwały mówi się o tym, Ŝe wnioski o przyznanie 
dotacji będzie opiniowała komisja powołana zarządzeniem Prezydenta Miasta Suwałk,  
w której skład wchodzą między innymi dwie osoby reprezentujące Radę Miejską  
w Suwałkach. Tadeusz Zamaro zaproponował, aby wnioski o przyznanie dotacji opiniowały 
komisje merytoryczne rady miejskiej. Poza tym zaapelował, aby nie udzielać tych dotacji 
osobom, które w ostatnich latach nabyły nieruchomości za 50% wartości lub je uzyskały  
w formie darowizny.  
 
Czesław Renkiewicz stwierdził, iŜ w jego opinii przedłoŜony projekt uchwały jest 
skonstruowany poprawnie. JeŜeli radni uwaŜają, Ŝe naleŜy coś w niej zmienić, maja prawo 
wyjść z taką inicjatywą i zgłosić swoje propozycje. Zawsze istnieje moŜliwość wniesienia 
zmian.  
 
Małgorzata Włoskowska zwróciła uwagę na cel tego projektu uchwały, który polega  
na poprawieniu estetyki Suwałk. Wartość estetyczna w tym wypadku jest ponad wartość 
materialną. 

 
Tadeusz Zamaro uwaŜał, Ŝe 50% ustawowa bonifikata dzięki której ktoś kupił kamienicę 
miała na celu to, Ŝe właściciel nieruchomości będzie ją utrzymywał, remontował itd. W opinii 



radnego ta uchwała musi być dopracowana, poniewaŜ nie przekonuje go, do tego Ŝe ktoś 
dostał bonifikatę raz i dostanie ją po raz drugi.  

Radny złoŜył wniosek o negatywne zaopiniowane przedłoŜonego projektu uchwały 
przez Komisję. 
 
Czesław Renkiewicz stwierdził, iŜ w jego opinii przedłoŜony projekt uchwały jest 
skonstruowany poprawnie. JeŜeli radni uwaŜają, Ŝe naleŜy coś w niej zmienić, maja prawo 
wyjść z taką inicjatywą i zgłosić swoje propozycje. Zawsze istnieje moŜliwość wniesienia 
zmian. Jednak na dzień dzisiejszy pozostaje przy swoim stanowisku i nie widzi potrzeby 
zmian.  
 
W dyskusji na temat projektu uchwały wzięli udział Tadeusz Zamaro, Włodzimierz 
Marczewski, Andrzej Turowski, Zbigniew Przełomiec, Małgorzata Włoskowska, Łukasz 
Kurzyna, Czesław Renkiewicz, Marek Buczyński. 
 
Głosowanie wniosku w sprawie wyraŜenia negatywnego zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 1 radny, 
przeciw    – 5 radnych, 
wstrzymał się od głosu  – 1 radny. 

 

Innych wniosków nie zgłoszono.  
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych, 
przeciw    – 1 radny, 
wstrzymało się od głosu  – 1 radny. 

 
 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zasad 
udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane  
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta 
Suwałki.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 5  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu osiedla Powstańców Wielkopolskich i Hańcza części południowej 
w Suwałkach.  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Małgorzata Włoskowska zreferował projekt uchwały.  
 
Wniosków nie zgłoszono.  

Głosowanie nad wnioskiem: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0, 
wstrzymał się od głosu  – 0. 

 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu osiedla Powstańców Wielkopolskich i Hańcza 
części południowej w Suwałkach.  



Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 
 
Ad pkt. 6  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2012 r.  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 

Wiesław Stelmach zreferował projekt uchwały.  

W dyskusji na temat projektu uchwały wzięli udział Wiesław Stelmach, Czesław Renkiewicz, 
Zdzisław Przełomiec i Marek Buczyński.  
 

Wniosków nie zgłoszono.  
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało   – 7 radnych, 
przeciw      – 0, 
wstrzymało się od głosu    – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta 
na 2012 r. Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 7  
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2012 – 2025.  
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

 

Wiesław Stelmach Skarbnik Miasta zreferował projekt uchwały.  
 

Wniosków nie zgłoszono.  
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało   – 7 radnych, 
przeciw      – 0, 
wstrzymało się od głosu    – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2012 – 2025.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
 
Ad pkt. 8  
Wolne wnioski.  
 
Zbigniew De-Mezer wspomniał o piśmie przedstawionym na poprzednim posiedzeniu 
Komisji Finansowo-BudŜetowej dnia 20 września 2012 r. dotyczącego mieszkańców ulicy 
Buczka, którzy wyrazili chęć podłączenia do sieci PEC. Mieszkańcy tego osiedla proszą  
o spotkanie i rozmowę na temat ewentualnego podłączenia nieruchomości do sieci 
ciepłowniczej PEC. 
 
Czesław Renkiewicz zwrócił uwagę, Ŝe najlepszym adresatem byłby prezes PEC, który 
posiada największą wiedzę w tym zakresie. Zaakceptowany plan inwestycyjny nie przewiduje 



budowy sieci ciepłowniczej na ulicy Buczka. Prezydent poinformował o doniesieniach 
Tadeusza Szaciło z których wynika, Ŝe w przyszłości zostanie wybudowany ciepłociąg przy 
ulicy Buczka poza pasem drogowym. 
 
Zdzisław Przełomiec prosił prezydenta o pisemne udzielenie odpowiedzi, aby w pełni 
poinformować zainteresowanych mieszkańców. 
 
 
Po wyczerpaniu porządku, Przewodniczący podziękował zgromadzonym za udział  
i zamknął posiedzenie. 
 
Na tym protokół zakończono 
    
 
 

 Przewodniczący Komisji  
 Finansowo – BudŜetowej  

Rady Miejskiej w Suwałkach  
 

     Zdzisław Przełomiec  
 
Protokołowała:       
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


